



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

Shower of regulation on the Financial and Insurance sectors:
Where does the journey end?

Pluie de réglementations sur les secteurs financiers et
d'assurance: Jusqu'où ira-t-on ?

9-11 June 2016
9-11 juin 2016

ZURICH

SWITZERLAND



With the support of / Avec le soutien de :

walderwyss

SQUIRE
PATTON BOGGS

bratschi
wiederkehr
& buob

CUATRECASAS,
GONÇALVES PEREIRA

Homburger

nater
dallafor

UBS

Deloitte.

MACCHI di CELLERE
GANGEMI



AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER-BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER-BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTEGRAL PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.

Introduction

The Banking, Finance and Capital Markets Commission, the Litigation Commission and the Commercial Fraud Commission are delighted to invite you to an exciting seminar located in the financial hub of Zurich.

The seminar will be a great opportunity to deepen your knowledge and get some practical insights on hot topics regarding the financial and insurance sectors such as, for example, international trends, mass litigation, regulatory and criminal investigations, tax compliance and customers' protection. These topics will be presented to you in a mix of entertaining panel discussions and case studies by experts representing law firms and other service providers, financial institutions, insurance companies, regulatory authorities and universities.

Come and enjoy working in the relaxed atmosphere of a city that has repeatedly received accolades for its extremely high quality of living. Zurich is distinguished by its incomparable concentration of cultural venues and activities, gastronomic establishments and vibrant nightlife in a picturesque and safe environment.

Join us for a splendid event at the lake in early summer!



Introduction

La Commission droit bancaire, financier & boursier, la Commission contentieux judiciaire, et la Commission droit pénal des affaires ont le plaisir de vous accueillir à un séminaire passionnant qui aura lieu dans le centre d'affaires de Zurich.

Le séminaire sera une opportunité unique d'approfondir vos connaissances et de profiter de conseils pratiques sur des sujets brûlants dans les secteurs de la finance et des assurances comme, entre autres, les tendances internationales, le contentieux de masse, les enquêtes réglementaires et criminelles, la compliance fiscale et la protection des consommateurs. Ces sujets vous seront présentés tant sous la forme de discussions en panel que d'études de cas par des experts issus de cabinets d'avocats et autres prestataires de services, d'institutions financières, de compagnies d'assurance, d'autorités de régulation ainsi que d'universités.

Venez nombreux et profitez de travailler dans l'atmosphère relaxante d'une ville qui a régulièrement fait l'objet de distinctions pour son extrêmement bonne qualité de vie. Zurich se distingue par son incomparable concentration de lieux et d'activités culturels, d'établissements gastronomiques et par sa vie nocturne vibrante dans un environnement sûr et pittoresque.

Rejoignez-nous pour un évènement splendide au bord du lac en ce début d'été !



L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIeux DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DEMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21^e SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

En participant à cet évènement, vous bénéficierez de crédits CLE/CPD dans la plupart des juridictions.



Program

Thursday, June 9 2016

- 17.30 **Registration – Renaissance Zurich Tower Hotel**
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Switzerland
- 18.30 **Welcome Cocktail – NietturmBar**
Schiffbaustrasse 4
8005 Zurich, Switzerland
sponsored by Walder Wyss AG

Friday, June 10 2016

- 08.30 **Registration – Renaissance Zurich Tower Hotel**
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Switzerland
- 09.00 **Words of welcome**
Orsolya Görgényi, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, AIJA President
Thomas Peter, Bratschi Wiederkehr & Buob AG, Zurich
- 09.30 **Customers vs. Institutions: From the PPI scandal to class actions - how to cope with mass litigation**
Moderator: Ned Beale, Trowers & Hamlins LLP, London
Speakers: Giuseppe Scotti, Macchi di Cellere Gangemi, Milan
Hugo Marshall, Litigation Founding Analyst, Burford Capital, London
Roman Richers, Homburger AG, Zurich
Andrew Hill, Stewarts Law LLP, London
- 10.30 Coffee Break
- 11.00 **Future Perspectives. Where does the journey end? Regulatory and economic trends**
Co-moderators: Diana Lafita, Attorney at Law, Zurich
Anita Schläpfer, Schellenberg Wittmer AG, Zurich
Speakers: Reto Schiltknecht, Swiss Financial Market Supervisory Authority (FINMA), Head Solvency and Capital, Bern
Christos Gortsos, Professor at Panteion University of Athens, Secretary General of the Hellenic Bank Association, Athens
Andreas Driver, General Counsel, Fidor Bank AG, Munich
Oliver Bartheolet, Head Legal Regulatory Affairs & Strategic Initiatives, UBS AG, Zurich
Philipp Jermann, Head Group Legal, Secretary of the Board of Directors, Bâloise Holding AG, Geneva
- 12.30 **Lunch at Renaissance**
sponsored by Squire Patton Boggs

When regulators and governmental agencies come knocking at the institutions' doors: How to be prepared and how to better react when an investigation is instituted.

- 13.30 **Case study: Libor case**
Moderator: David Mamane, Schellenberg Wittmer AG, Zurich
Speakers: Elvira Aliende Rodriguez, Shearman & Sterling LLP, Brussels
Delphine Hauguel, SCP BOPS, Paris
Jérémie Jourdan, White & Case LLP, Brussels and Paris

- 14.30 **How to run investigations: practical insights**
Moderator: Matthias Gstoehl, Nater Dallafor Rechtsanwälte AG, Zurich
Speakers: Anne Wildhaber, Head of Litigation and Investigations, UBS AG, Zurich
Paul Huck, AlixPartners LLP, London
Richard Kershaw, Head of Analytic and Forensic Technology (e-discovery), Deloitte, Zurich
Allan Neil, Gibson Dunn, London

15.30 Coffee Break

16.00 How to deal with cross-border cooperation between regulatory authorities?

- Moderator: Anne-Sophie Allouis*, Squire Patton Boggs, Paris
Speakers: Stéphane de Navacelle, Navacelle Law, Paris
Katrin Ivell, Homburger AG, Zurich
Francesco Isolabella, Studio Legale Isolabella, Milan

17.00 Discussion / Questions

- 19.30 **Dinner – die Waid**
Waidbadstrasse 45
8037 Zurich
(transportation provided from Renaissance; bus leaves at 19.00)
sponsored by Bratschi Wiederkehr & Buob AG

Saturday, June 11 2016

- 9.30 **Registration – Renaissance Zurich Tower Hotel**
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Switzerland
- 10.00 **From tax compliance standards to international tax cooperation**
Moderator: Wiebe de Vries, BloomTax B.V., Amsterdam
Speakers: Emanuel Dettwiler, Kellerhals Carrard, Basel
Gerard Bayona, Zurich Insurance Group, Group Tax, Zurich
Arnaud Booij, De Bont Advocaten, Amsterdam
Thomas Müller, Walder Wyss AG, Zurich
- 11.00 Coffee Break
- 11.30 **Customers' protection at the point of sale: Spoiling or educating customers?**
Moderator: Gerard Correig, Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Barcelona
Speakers: Benjamin Leisinger, Homburger AG, Zurich
Sandra Pfister, Kaye Scholer LLP, Frankfurt
Stéphanie Hodara El Bez, Altenburger LTD legal + tax, Geneva
- 12.30 **Lunch at Renaissance**
- 15.00 **Optional social activity**
Details to come
- 19.00 **Optional Dinner – Ristorante Italia**
Zeughausstrasse 61
8004 Zurich

Programme

Jeudi 9 juin 2016

- 17.30 **Inscription – Renaissance Zurich Tower Hotel**
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Switzerland
- 18.30 **Réception de bienvenue – NietturmBar**
Schiffbaustrasse 4
8005 Zurich, Suisse
sponsorisé par Walder Wyss AG

Vendredi 10 juin 2016

- 08.30 **Accueil – Renaissance Zurich Tower Hotel**
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Suisse
- 09.00 **Mots de bienvenue**
Orsolya Görgényi, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Présidente de l'AIJA
Thomas Peter, Bratschi Wiederkehr & Buob AG, Zurich
- 09.30 **Consommateurs vs. Institutions: Du scandale PPI aux actions de groupe – Comment faire face aux litiges de masse ?**
Modérateur: Ned Beale, Trowers & Hamblins LLP, Londres
Orateurs: Giuseppe Scotti, Macchi di Cellere Gangemi, Milan
Hugo Marshall, Litigation Founding Analyst, Burford Capital, Londres
Roman Richers, Homburger AG, Zurich
Andrew Hill, Stewarts Law LLP, Londres
- 10.30 Pause-café
- 11.00 **Futures Perspectives. Où s'arrête le voyage? Tendances économiques et réglementaires.**
Modérateurs: Diana Lafita, Avocat au barreau, Zurich
Anita Schläpfer, Schellenberg Wittmer AG, Zurich
Orateurs: Reto Schiltknecht, Autorité fédérale de surveillance des marchés financiers (FINMA), Head Solvency and Capital, Berne
Christos Gortsos, Professeur à l'Université Panteion d'Athènes, secrétaire général de l'Hellenic Bank Association, Athènes
Andreas Driver, General Counsel, Fidor Bank AG, Munich
Oliver Bartholet, Head Legal Regulatory Affairs & Strategic Initiatives, UBS AG, Zurich
Philipp Jermann, Head Group Legal et Secrétaire du Conseil d'administration, Bâloise Holding AG, Genève
- 12.30 **Déjeuner à l'hôtel Renaissance**
sponsorisé par Squire Patton Boggs

Lorsque les autorités de contrôle et le procureur frappent à la porte des institutions ... Comment se préparer ? Comment mieux réagir lorsqu'une enquête démarre ?

- 13.30 **Cas pratique : le Libor scandal**
Modérateur: David Mamane, Schellenberg Wittmer AG, Zurich
Orateurs: Elvira Aliende Rodriguez, Shearman & Sterling LLP, Bruxelles
Delphine Hauguel, SCP BOPS, Paris
Jérémie Jourdan, White & Case LLP, Bruxelles et Paris

- 14.30 **Comment conduire une enquête : conseils pratiques**
Modérateur: Matthias Gstoehl, Nater Dallafor Rechtsanwälte AG, Zurich
Orateurs: Anne Wildhaber, Head of Litigation and Investigations, UBS AG, Zurich
Paul Huck, Director, AlixPartners LLP, Londres
Richard Kershaw, Head of Analytic and Forensic Technology (e-discovery), Deloitte, Zurich
Allan Neil, Gibson Dunn, Londres

- 15.30 Pause-café
- 16.00 **Comment gérer la coopération transfrontalière entre autorité de contrôle ?**
Modérateur: Anne-Sophie Allouis, Squire Patton Boggs, Paris
Orateurs: Stéphane de Navacelle, Navacelle Law, Paris
Katrin Ivell, Homburger AG, Zurich
Francesco Isolabella, Studio Legale Isolabella, Milan
- 17.00 **Discussion / Questions**
- 19.30 **Dîner – die Waid**
Waidbadstrasse 45
8037 Zurich
Transport assuré depuis l'hôtel Renaissance. Le bus part à 19.00
sponsorisé par Bratschi Wiederkehr & Buob AG

Samedi 11 juin 2016

- 9.30 **Accueil – Renaissance Zurich Tower Hotel**
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Suisse
- 10.00 **Des standards applicables en droit fiscal à une coopération fiscale internationale**
Modérateur: Wiebe de Vries, BloomTax B.V., Amsterdam
Orateurs: Emanuel Dettwiler, Kellerhals Carrard, Bâle
Gerard Bayona, Zurich Insurance Group, groupe fiscalité, Zurich
Arnaud Booij, De Bont Advocaten, Amsterdam
Thomas Müller, Walder Wyss AG, Zurich
- 11.00 Pause-café
- 11.30 **Protection du consommateur et information aux points de vente: gâter ou éduquer le consommateur ?**
Modérateur: Gerard Correig, Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Barcelone
Orateurs: Benjamin Leisinger, Homburger AG, Zurich
Sandra Pfister, Kaye Scholer LLP, Francfort
Stéphanie Hodara El Bez, ALTENBURGER LTD legal + tax, Genève
- 12.30 Déjeuner à l'hôtel Renaissance
- 15.00 **Activité sociale facultative**
Détails à venir
- 19.00 **Dîner facultatif – Ristorante Italia**
Zeughausstrasse 61
8004 Zurich

Practical information

Venue of the Seminar

Renaissance Zurich Tower Hotel

Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Switzerland

All working sessions will be held at Renaissance.

The Renaissance Zurich Tower Hotel is located in the vibrant Zurich West quarter, 10 minutes from downtown Zurich and only 15 minutes from Zurich Airport.

Online Registration

To register, please visit the AIJA webpage of the event:
www.aija.org/events/banking-commission-seminar-shower-of-regulation-on-the-financial-and-insurance-sectors-where-does-the-journey-end

Registration Fees

+ VAT if applicable	≤ 24.05.2016	> 24.05.2016
AIJA Member < 35	CHF 464	CHF 539
AIJA Member ≥ 35	CHF 514	CHF 589
Non AIJA Member < 35	CHF 564	CHF 639
Non AIJA Member ≥ 35	CHF 614	CHF 689
Speaker	CHF 464	CHF 539
In-house Counsel	CHF 464	CHF 539
Accompanying person	CHF 150	CHF 150

The registration fee includes attendance of the seminar, documentation, coffee breaks, lunches, the welcome cocktail and Friday's dinner at die Waid (with transportation from the seminar venue) but does not include accommodation and VAT (if applicable). The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail and Friday's dinner but does not include accommodation and VAT (if applicable).

Registration is considered binding immediately, but participation to the event is possible only after full payment of the registration fee.

Attendance of the optional dinner on Saturday night should be indicated on the online registration form.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

AIJA offers scholarships to lawyers with limited financial possibilities. Please visit www.aija.org to find out more. Apply online and join this event!

Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee and is at the participant's expense. Each participant must take charge of his/her own booking. A certain number of hotel rooms and room rates have been secured for the seminar. Due to the high season, we strongly recommend that you reserve your accommodation as early as possible. The number of rooms and dates until when the special room rates are available are indicated below.

Hotel Renaissance Zurich Tower

Turbinenstrasse 20, 8005 Zurich

This hotel has 30 rooms available for our seminar participants at the special rate of **CHF 240.00** per night (including All American Breakfast buffet, W-Lan, In-Room coffee and tea, Access to Health Club including sauna, steam room and fitness). The rooms are available until **28.04.2016** with the keyword "AIJA Seminar" via phone (+41 (0)44 630 33 40) or e-mail (reservations@zrhbr.ch). To book your group rate for AIJA seminar, please go to the link on the webpage seminar.

25hours Hotel Zürich West

Pfingstweidstrasse 102, 8005 Zurich

Walking distance to seminar venue: approximately 10 minutes.

This hotel has 30 rooms available for our seminar participants at the special rate of **CHF 219.00** (including breakfast).

The rooms are available until **30.04.2016** with the keyword "AIJASEMINAR060916" via e-mail (res.zuerichwest@25hours-hotels.com) or fax (+41 (0) 44 5772 888). The OC can also provide you with a reservation form.

Hotel Novotel Zürich City West

Schiffbaustrasse 13 / Am Trubinenplatz, 8005 Zurich

Walking distance to seminar venue: approximately 5 minutes.

This hotel has 20 rooms available for our seminar participants at the special rate of **CHF 165.50 for Friday and Saturday night** and **CHF 236.50 for Thursday night** (incl. breakfast and city tax).

The rooms are available until **09.05.2016** with the keyword "AIJA Seminar" (Tel: +41 (0)44 276 22 05, Fax: +41 (0)44 276 22 99, E-mail: H2731-RE@accor.com). The OC can also provide you with a reservation form.

Hotel Ibis Zürich City-West

Schiffbaustrasse 11, 8005 Zurich

Walking distance to seminar venue: approximately 5 minutes.

This hotel has 30 rooms for our seminar participants at the special rate of **CHF 112 for Friday and Saturday night** and **CHF 160 for Thursday night**.

The rooms are available until **30.04.2016** with the keyword "AIJA Seminar" (Tel.: +41 (0)44 276 21 00, Fax: +41 (0)44 276 21 01, e-mail: h2942@accor.com).

Language

The seminar will be held in English.

Dress code

Business (working sessions), smart casual (evening program).



Informations pratiques

Lieu du séminaire

Renaissance Zurich Tower Hotel
Turbinenstrasse 20
8005 Zurich, Suisse

Les sessions auront lieu à l'hôtel Renaissance.

Le Renaissance Zurich Tower Hotel est situé dans le quartier animé de Zurich-West, à 10 minutes du centre-ville et à 15 minutes de l'aéroport de Zurich.

Enregistrement en ligne

Pour s'inscrire, veuillez vous rendre sur le site de l'AIIA dédié à l'évènement : www.aija.org/events/banking-commission-seminar-shower-of-regulation-on-the-financial-and-insurance-sectors-where-does-the-journey-end/?lang=fr

Frais d'enregistrement

+ TVA si applicable	≤ 24.05.2016	> 24.05.2016
Membre AIIA < 35	464 CHF	539 CHF
Membre AIIA ≥ 35	514 CHF	589 CHF
Non-membre AIIA < 35	564 CHF	639 CHF
Non-membre AIIA ≥ 35	614 CHF	689 CHF
Intervenant	464 CHF	539 CHF
Juriste d'entreprise	464 CHF	539 CHF
Accompagnant	150 CHF	150 CHF

Sont inclus dans les frais d'inscription: participation au séminaire, documentation, pauses-café, déjeuners, cocktail de bienvenue et dîner du vendredi soir au restaurant die Waid (avec transport depuis le lieu du séminaire) mais l'hébergement et la TVA (si applicable) sont exclus. Sont inclus dans les frais d'inscription pour une personne accompagnante la réception d'accueil et un dîner, mais pas les frais d'hébergement et la TVA (si applicable).

L'inscription en ligne est considérée comme un engagement ferme et immédiat, mais la participation à l'évènement est uniquement possible après paiement intégral des frais d'inscription.

La participation facultative au dîner du samedi soir doit être indiquée sur la fiche d'inscription lors de l'inscription en ligne.

L'AIIA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, pourra être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits de formation continue dans diverses juridictions.

Hébergement

L'hébergement n'est pas inclus dans les frais d'inscription et est à la charge du participant. Chaque participant doit s'occuper de sa réservation. Un certain nombre de chambres d'hôtel et de tarifs ont été réservés pour la conférence. Étant donné que la conférence a lieu pendant la haute saison, nous recommandons fortement de réserver votre hébergement le plus tôt possible. Le nombre de chambres et les dates jusqu'auxquelles les tarifs spéciaux pour les chambres sont disponibles sont indiqués ci-dessous.

Hotel Renaissance Zurich Tower
Turbinenstrasse 20, 8005 Zurich

30 chambres sont disponibles pour nos participants au prix spécial de **CHF 240.00** par nuit (petit-déjeuner américain inclus, wifi, café et thé dans la chambre et accès au Health Club avec sauna, bain de vapeur et fitness).

Les chambres sont disponibles jusqu'au **28.04.2016**. Réservation possible avec le mot-clé "AIIA Seminar" par téléphone (+41 (0)44 630 33 40) ou e-mail (reservations@zrhbr.ch). Pour réserver une chambre au tarif préférentiel, merci de vous rendre sur le lien prévu sur la page web de notre site.

25hours Hotel Zürich West

Pfingstweidstrasse 102, 8005 Zurich

Distance jusqu'au lieu du séminaire: environ 10 minutes.

30 chambres sont disponibles pour nos participants au prix spécial de **CHF 219.00** (petit-déjeuner inclus).

Les chambres sont disponibles jusqu'au **30.04.2016** avec le mot-clé "AIIASEMINAR060916" par e-mail (res.zuerichwest@25hours-hotels.com) ou fax (+41 (0) 44 5772 888). Le comité d'organisation peut aussi vous fournir un formulaire de réservation.

Hotel Novotel Zürich City West

Schiffbaustrasse 13 / Am Trubinenplatz, 8005 Zurich

Distance jusqu'au lieu du séminaire: environ 5 minutes.

20 chambres sont disponibles pour nos participants au prix spécial de **CHF 165.50 pour vendredi et samedi soir** et **CHF 236.50 pour jeudi soir** (incl. petit-déjeuner et taxe de séjour).

Les chambres sont disponibles jusqu'au **09.05.2016** avec le mot-clé "AIIA Seminar" (Tel: +41 (0)44 276 22 05, Fax: +41 (0)44 276 22 99, e-mail: H2731-RE@accor.com). Le comité d'organisation peut aussi vous fournir un formulaire de réservation.

Hotel Ibis Zürich City-West

Schiffbaustrasse 11, 8005 Zurich

Distance jusqu'au lieu du séminaire: environ 5 minutes.

30 chambres sont disponibles pour nos participants au prix spécial de **CHF 112 pour vendredi et samedi soir** et **CHF 160 pour jeudi soir**.

Les chambres sont disponibles jusqu'au **30.04.2016** avec le mot-clé "AIIA Seminar" (Tel.: +41 (0)44 276 21 00, Fax: +41 (0)44 276 21 01, e-mail: h2942@accor.com).

Langue

Le séminaire se déroulera en anglais.

Tenue vestimentaire

Tenue de ville (séances de travail), « smart casual » (programme du soir).

L'AIIA offre des bourses d'études pour les avocats dont les moyens financiers sont limités. Plus d'informations disponibles sur www.aija.org. Inscrivez-vous et rejoignez-nous !

Organizing Committee / Comité d'organisation

Anne-Sophie Allouis
Squire Patton Boggs, Paris, France

Gerard Correig Ferré
Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Barcelona, Spain

Diana Lafita
Attorney at law, Zurich, Switzerland

Thomas Peter
Bratschi Wiederkehr & Buob AG, Zurich, Switzerland

Chloé Terrapon
Walder Wyss AG, Zurich, Switzerland

Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

- Banking, Finance and Capital Markets Commission / La Commission de Droit Bancaire, Financier & Boursier
- Litigation Commission / La Commission de Contentieux judiciaire
- Commercial Fraud Commission / La Commission de droit pénal des Affaires



"Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law."

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am aiJa

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**

Non-Profit Association / Association sans but lucratif
Rue de l'Hôtel des Monnaies 133 – BE-1060 BRUSSELS/BRUXELLES
T. +32 2 347 33 34 – e-mail : office@aija.org – www.aija.org